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35 ÅR PÅ TOPPEN  
Når jeg kigger ud ad vinduerne på Mjølners hovedkvarter, kan jeg se Aarhus Universitet, 
hvor vi udspringer fra. I 1988 blev virksomheden stiftet i en baggård af ni dedikerede 
dataloger. Det, der startede som et nordisk forsknings- og udviklingsprojekt, er vokset til 
et moderne software- og designhus, hvor vores faglige diversitet er vores største styrke.  
 
Det kan være svært helt at begribe, hvor store teknologiske landvindinger, der er sket de Det kan være svært helt at begribe, hvor store teknologiske landvindinger, der er sket de 
seneste fire årtier – for bare at nævne internettet og AI, som de to mest åbenlyse. 
Alligevel mærker vi, at Mjølners DNA består. Her 35 år senere er vi stadig drevet af den 
dedikation og nysgerrighed, som virksomheden blev grundlagt på.  
 
Selvom vi er placeret med udsigt til vores ophav, er der også frit udsyn til omverden her Selvom vi er placeret med udsigt til vores ophav, er der også frit udsyn til omverden her 
fra toppen af Aarhus. 2023 blev året, hvor vi åbnede to nye kontorer. I maj hilste vi vores 
første spanske kollegaer velkommen, da vi åbnede en afdeling i Madrid. 
Og i december rundede vi året af på bedste vis ved at indvie nye lokaler i Silkeborg. Vi er 
utroligt glade for at have fået så mange dygtige folk ombord, der kan udfordre os med nye 
perspektiver og idéer. Tak til alle kollegaer. I gør Mjølner til Mjølner.  
 
Mjølner står stærkt i markedet, på egne ben og med Norlys i ryggen. Det er et godt sted at Mjølner står stærkt i markedet, på egne ben og med Norlys i ryggen. Det er et godt sted at 
være. Vi ser tilbage på et år, hvor vi (for tredje gang) blev kåret som Børsen Gazelle. 
Finansielt kommer vi ud af 2023 med solide nøgletal, der fastholder Mjølners gode 
position på markedet.    

Hvad er ambitionerne for de næste 35 år? Vi skal inspirere og 
udfordre vores kunder med løsninger, der løfter deres forretning. 
Og altid designet med mennesket i centrum. Den del ændrer sig ikke.  
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”Vi er stolte af, hvor vi kommer fra. Selvom meget er sket siden 1988, så 
bygger vi stadig på værdier som nysgerrighed, høj faglighed, 
ansvarlighed - og ikke mindst muligheden for at fejle og lære af ens fejl.” 

Brian Gottorp Jeppesen  
CEO og partner, Mjølner Informatics



MJØLNER I TAL 
Stiftet   
Ansatte   
Freelancere    
Kontorer   
Teknologier   
Bruttofortjeneste, mio.

1988 
257 
91 
4 
100+ 
DKK  186,2 

Vi får vores kunder fra idé til værdiskabende digitale produkter. 
Vores faglige diversitet er vores største styrke, og med over 
250 eksperter kan vi helt sikkert også hjælpe dig. 

M J Ø L N E R  I  T A L  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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MJØLNERS BESTYRELSE 
Bestyrelsen består af seks medlemmer, hvoraf to er valgt af Mjølners medarbejdere. 

Bestyrelsesformand Niels Duedahl
CEO hos Norlys

Morten Bilgrav Mathiasen
CIO hos Norlys

Kristian Hjort-Madsen
Rådgiver og professionelt bestyrelsesmedlem

Henrik TufvessonHenrik Tufvesson
Senior Partner hos Implement Consulting Group
 

Agnete Horup
Senior UX Consultant hos Mjølner Informatics 

Søren Thestrup Hansen
Senior Software Developer hos Mjølner Informatics

M J Ø L N E R S  B E S T Y R E L S E  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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MJØLNERS LEDELSE 
Brian Gottorp Jeppesen
CEO

Michael Heegaard
CSO

Lars Medom Engelsted
CCO

 

René Schade
COO 

Morten Sloth O'Donnell
CIO/CTO

Carsten Hvidberg Madsen
CFO
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35 ÅR KORT FORTALT 
1988: 

1994: 

2000: 

2005: 

2007:  

2010:

2014:2014:

2018:

2019:

2022:

2023:

Ni dataloger fra AU stifter Mjølner Informatics. Ole Lehrmann Madsen bliver Mjølners første CEO. 

Mjølner er modnet til et kommercielt konsulenthus. En af stifterne, Jørgen Lindskov Knudsen, bliver ny CEO.  

I samarbejde med TDC Innovation stifter vi Hypergenic og flytter til Katrinebjerg, i dag kendt IT-byen i Aarhus.    

Mjølner køber virksomheden Agens Embedded Systems.  

Vi åbner en afdeling for User Experience. Mjølner og Hypergenic bliver sammenlagt ved årsskiftet.   

Mjølner udvikler TouchGFX, et unikt software framework, der muliggør high-end grafik og moderne touchfunktionalitet.   

Brian Gottorp Jeppesen bliver CEO. TouchGFX får et nyt hjem, Draupner Graphics – også med Brian som CEO.   Brian Gottorp Jeppesen bliver CEO. TouchGFX får et nyt hjem, Draupner Graphics – også med Brian som CEO.   

Vi frasælger søsterselskabet Draupner Graphics til den internationale mikroelektronik-producent STMicroelectronics. 

Mjølner opkøber it-konsulenthuset Springfeed og etablerer kontor i København.  

Norlys køber 95 % af Mjølner Informatics, og vi får 84 nye kollegaer.  

Vi åbner kontorer i Madrid og Silkeborg.    

3 5  Å R  K O R T  F O R T A L T  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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NØGLETAL 2023  
Overskud: 

Stigning i antal ansatte:

Bruttofortjeneste:

Formue:

Kønsfordeling:

28 mio. før skat 

47,3% 

186,2 mio.  

112,4 mio.  

2013 (18 % kvinder, 82 % mænd)  2023 (29 % kvinder, 71 % mænd)

 N Ø G L E T A L  2 0 2 3   /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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BØRSEN GAZELLE 2023:
VÆKST, DEDIKATION OG HÅRDT ARBEJDE
Tilbage i oktober fik vi et fint brev i vores postkasse. Mjølner er nemlig blandt den lille skare af danske 
virksomheder, der i 2023 blev kåret som Børsen Gazelle. Kåringen er resultatet af vores stærke 
kundesamarbejder og et strategisk ejerskifte.  

Gazellen kan accelerere fra 0 til knap 100 km/t på få sekunder og springe op til 8 meter langt. 
Det elegante dyr med den høje fart er derfor blevet symbolet på de virksomheder, der laver de 
højeste vækstspring. Hos Mjølner er vi stolte af at indtage vores plads på savannen.  

”Der har været mange grunde til, at det er lykkedes os at fastholde vores vækstrejse gennem 
fire årtier. Den vigtigste er vores dygtige og dedikerede kollegaer, der med deres faglige 
diversitet får Mjølner til at skille sig ud fra mængden. 

Og så er vores kunder naturligvis grundstenen i alt, hvad vi gør. Det er deres tillid og villighed Og så er vores kunder naturligvis grundstenen i alt, hvad vi gør. Det er deres tillid og villighed 
til at lade sig udfordre og inspirere, der gør, at vi på femogtredvte år får lov til at drive 
komplekse digitaliseringsprojekter,” fortæller Brian Gottorp Jeppesen, CEO hos Mjølner.  

Seks klare kriterier ligger til grund for kåringen som Børsen Gazelle - bl.a. skal virksomhedens 
omsætning stige med mindst 100% over fire år. For at blive gazellevirksomhed skal alle seks 
kriterier være opfyldt, og det er der under 1% af danske virksomheder, der kan leve op til. 

At Norlys i foråret 2022 købte 95% af Mjølner Informatics, har naturligvis skabt et markant 
spring i både omsætning og antal medarbejdere, men Mjølner har også opretholdt en pæn 
organisk vækst siden opkøbet.  

Tidligere kåret som gazelle to år i træk 

Det er ikke første gang, at Mjølner modtager en kåring som gazellevirksomhed. 
Tilbage i 2008 og 2009 skete det faktisk hele to år i træk. Siden da har Mjølner præsteret 
næsten at firdoble antallet af medarbejdere fra 2008 til 2023.  

”Vi er glade for det skulderklap kåringen som gazellevirksomhed er, og vi ser ind i en fremtid, ”Vi er glade for det skulderklap kåringen som gazellevirksomhed er, og vi ser ind i en fremtid, 
hvor vi står stærkt på egne ben, men med Norlys i ryggen. Det giver os det bedst mulige 
udgangspunkt for at hjælpe vores kunder med værdiskabende projekter inden for fx grøn 
omstilling, cyber security eller AI. Sammen er vi klar til at komme ud over stepperne,” 
slutter Brian. 

G A Z E L L E  2 0 2 3  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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MJØLNER GI'R! 
Fire gange om året donerer Mjølner 10.000 kr. til et velgørende formål. Alle kollegaer kan indstille en 
organisation eller et formål. Modtagerne af donationerne bliver fundet ved anonym afstemning blandt 
Mjølners medarbejdere. I 2023 støttede vi:    

M J Ø L N E R  G I ' R !  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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KONTOR I MADRID
STYRKER LEVERANCEMUSKLEN
I maj 2023 åbnede Mjølner kontor centralt i Madrid. Vores nye kollegaer bidrager til komplekse it-projekter 
for danske kunder, der efterspørger højtuddannede specialister. 

Morten Sloth O'Donnell, CIO/CTO i Mjølner, forklarer åbningen af kontoret med stigende 
efterspørgsel og et ønske om at styrke teamet både fagligt og kulturelt. 

- Vores kunder oplever et jobmarked, hvor det kan være svært at finde de rette folk. Hos - Vores kunder oplever et jobmarked, hvor det kan være svært at finde de rette folk. Hos 
Mjølner stiller vi med nogle af markedets dygtigste it-profiler, men vi har været udfordret 
på vores rekruttering. Med et nyt team i Spanien får vi øget vores adgang til kritiske 
resurser og kan nemmere skalere projekter. Madrid er et kraftcenter inden for sektorerne 
energi og telekom, og den domæneviden kan både vi og vores kunder nu få gavn af, 
fortæller O'Donnell.     

Det er en del af virksomhedens strategi, at medarbejdere ikke bliver ansat med ét projekt Det er en del af virksomhedens strategi, at medarbejdere ikke bliver ansat med ét projekt 
for øje, men at målet er en lang og udviklende ansættelse.  

- Mjølner har en stærk kultur, og den er vores nye, spanske kollegaer på alle måder en del 
af. Vi deler værdisæt, medarbejderfordele og et godt grin – lige meget om det er online, 
eller om vi er fysisk sammen, understreger O'Donnell.  

Nyt kontor ruster Mjølner til fremtiden  
Mjølner har flere gange stået i spidsen for store, komplekse digitaliseringsprojekter. 
Vores nye kollegaer i Spanien kan løfte leverancen her og nu, men åbningen har også et 
langsigtet strategisk mål.   

- Hos Mjølner er vi kendte for vores fleksible leveranceformer, hvor vi stiller med det - Hos Mjølner er vi kendte for vores fleksible leveranceformer, hvor vi stiller med det 
bedste hold og den projektmodel, der præcis matcher vores kunders forretning. Med en 
endnu større leverancemuskel, hvor spanske og danske kollegaer løfter i flok, kan vi 
fortsat vækste og være førende i branchen. 

Morten Sloth O’Donnell forklarer videre, hvordan Mjølners virksomhedskultur og 
strukturerede tilgang til projekter, binder de enkelte afdelinger sammen. 
   
- Fordi vi har fastansatte kollegaer på tværs af lokationerne, som vi kan uddanne i vores - Fordi vi har fastansatte kollegaer på tværs af lokationerne, som vi kan uddanne i vores 
arbejdsmetoder og processer, kan vi levere langsigtet, på en ensartet måde og med høj 
kvalitet. Vi har kort sagt en fælles DNA, som adskiller os fra de konsulenthuse, der 
udelukkende baserer sig på freelance-konsulenter, fastslår han.    

K O N T O R  I  M A D R I D  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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HØJ FAGLIGHED 

UNBOSS OG EMPOWER 

MJØLNERS FIRE HJØRNELYN  
De fire hjørnelys sætter rammerne for, hvordan vi arbejder sammen med hinanden og vores kunder.  

ET GODT ARBEJDSHJEM 
• Mjølner for alle 
• Fleksibelt arbejdsliv 
• Byg fællesskab og en stærk kultur
• Fasthold en høj medarbejdertilfredshed 
• Samhørighed uafhængig af geografiske lokationer

• Stor faglig diversitet 
• Stærke og selvstyrende Guilds 
• Gør din kollega fagligt stærkere 

STÆRKT KUNDE OG FORRETNINGSFOKUS 
• Inspirere vores kunder
• Måle og fastholde en høj kundetilfredshed

• Kort beslutningsproces 
• Tag og uddeleger ansvar 
• Spørg om tilgivelse frem for tilladelse  

M J Ø L N E R S  F I R E  H J Ø R N E L Y N   /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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At navngive en it-virksomhed Mjølner har haft både fordele og ulemper gennem 
årene. Brian Gottorp Jeppesen, CEO hos Mjølner, husker med et skævt smil de 
utallige gange, han både har skullet stave og forklare navnet.  

Den enkle forklaring på navnet er, at virksomheden udspringer af et nordisk 
forskningssamarbejde med samme navn, men historien rummer mere end som så:  

- I nordisk mytologi er Mjølner Thors hammer, der altid rammer plet. Navnet Mjølner blev 
i sin tid valgt, fordi hammeren er et kraftfuldt redskab til at løse en opgave. Og når 
jobbet er udført, vender den styrket tilbage til sin base. På samme måde som vi hjælper 
vores kunder, forklarer Brian.  

Internt har den nordiske terminologi bidt sig fast. Kollegaer kan fx indtage frokosten i Internt har den nordiske terminologi bidt sig fast. Kollegaer kan fx indtage frokosten i 
Valhal eller afholde et møde i Asgård, eftersom alle lokaler er navngivet efter nordisk 
mytologi. 

Mjølners logo har udviklet sig over tiden – fra håndtegnet hammer til skarpskåret ikon – 
men meningen er den samme: Vi har værktøjet til de svære opgaver.  

H V A D  E R  D E T  M E D  D E N  H A M M E R ?  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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MJØLNER FESTUGE:
OPLEV DEN HELT UNIKKE KULTUR
Hvert år i uge 12 løber Mjølners festuge af stablen, og det går ikke stille for sig! 
På få år er det blevet en fast tradition at skrue lidt ekstra op for hyggen, 
oplevelserne og sammenholdet i det tidlige forår.   

Idéen til festugen opstod i kølvandet på Corona-nedlukningerne, hvor medarbejderne var 
nødt til at blive hjemme i flere måneder ad gangen. På den anden side af pandemien blev 
mange siddende på hjemmekontorerne, og derfor opstod spørgsmålet, hvordan man fik 
genoprettet den gode kultur med faglig sparring og kollegialt samvær. 

Zerina Saskin er afdelingsleder og en af de centrale personer bag festugekonceptet. 
Hun fortæller: 

- Vi fik den idé at lave en uge, der var tætpakket med ALT det bedste ved Mjølner, som - Vi fik den idé at lave en uge, der var tætpakket med ALT det bedste ved Mjølner, som 
skulle være en mulighed for at mærke den helt særlige og unikke Mjølner-kultur! 

Og man må sige, at det er lykkedes. Quizzer, fællessang, kaffevogn, LEGO-bygning, 
motionstilbud, brætspil – og forårsfesten som kronen på værket – giver et humørmæssigt 
boost til kollegaer på tværs af kontorer. Vi glæder os allerede til næste festuge!   

M J Ø L N E R  F E S T U G E  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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EN STIFTER TAKKER AF
Elmer Sandvad lagde hånden på kogepladen, da han i 1988 skød 9.000 kr. ind i et nystiftet selskab. 
Ved årsskiftet gik han på velfortjent pension efter 35 år med Mjølner.  

- Hvis jeg skal fremhæve tre ting ved Mjølner, så må det være fagligheden, kulturen og 
begejstringen, men egentlig er det måske først og fremmest menneskene. Der er så mange 
gode kollegaer i Mjølner. Dygtige og positive mennesker, der er rare at være sammen med. Det 
var mere end tre, men det er sådan, jeg oplever essensen af Mjølner. Dejlige mennesker og 
spændende opgaver, fastslår Elmer Sandvad, tidligere Bid Manager hos Mjølner.  

Meget er sket, siden en PC hed en arbejdsstation, og brugergrænseflader var noget, kun få Meget er sket, siden en PC hed en arbejdsstation, og brugergrænseflader var noget, kun få 
interesserede sig for. Mjølner startede som et nordisk forskningssamarbejde, hvor drivkraften 
på tværs af landegrænser var at skabe fremtidens højproduktive programmering. Det skulle 
realiseres ved at kombinere det avancerede objektorienterede programmeringssprog, BETA, 
med grafiske programmeringsomgivelser, der ikke var særligt udbredte. 

- Vi var dybt begejstrede for det, vi lavede. Og vi ville gerne have, at andre skulle have glæde af - Vi var dybt begejstrede for det, vi lavede. Og vi ville gerne have, at andre skulle have glæde af 
det. Vi ville omdanne resultatet af forskningsprojektet, et programmeringssprog med tilhørende 
værktøjer, til et produkt, der kunne bruges af andre udviklere. Det er sådan set det, Mjølner 
stadig gør i dag. Altså bruger faglighed til at udvikle kundernes forretning, fortæller Elmer.   

Som noget usædvanligt for tiden havde holdet allerede ved grundlæggelsen meget fokus på 
brugervenlighed for udviklere. I dag er fagligheder inden for user experience og design en del af 
Mjølners kernekompetencer, der sikrer, at brugeroplevelsen for slutbrugerne bliver tænkt ind 
fra starten i udviklingsprojekter.   

Hvorfor sælger vi ikke noget?  

Hver af de ni oprindelige stiftere skød 9.000 kr. ind i Mjølner for at nå beløbet på 80.000 kr., der Hver af de ni oprindelige stiftere skød 9.000 kr. ind i Mjølner for at nå beløbet på 80.000 kr., der 
skulle til for at stifte et anpartsselskab. Det var så mange penge, at alle skulle ud at låne – nogen 
endda af familiemedlemmer – og stifterne indgik en aftale om at få lov til at betale i tre rater. Det 
er derfor ikke en overdrivelse at sige, at alle var væsentligt investeret i Mjølner.  

De første år var der tale om en startup, hvor der blev arbejdet nætter og weekender for at 
udvikle et kommercielt produkt. Men der var visse udfordringer forbundet med at være en flok 
dedikerede dataloger, der skulle stå for alle aspekter af virksomheden:   

E N  S T I F T E R  T A K K E R  A F  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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EN STIFTER TAKKER AF

- Vi brugte lang tid på at rejse rundt til messer og konferencer for at præsentere, men der kom 
ikke rigtig gang i salget, og det kunne vi ikke forstå. Så vi tog på et salgskursus, hvor vi blev 
spurgt, om vi nogensinde havde spurgt folk, om de ville købe. Og nej, det havde vi ikke. 

Det kunne vi ikke rigtig få os selv til, og vi mente også, at det måtte være nok at præsentere 
vores gode produkt – så kunne de vel selv regne ud, at de skulle købe det, fortæller Elmer med 
et grin.  

I en periode forsøgte holdet sig med kanvassalg, men der gik ikke længe, før der blev ansat en I en periode forsøgte holdet sig med kanvassalg, men der gik ikke længe, før der blev ansat en 
professionel sælger, der kunne varetage promoveringen af produktet, og det var en lettelse for 
alle. I den første tid var det hovedsageligt universiteter, der var købere, men der kom et 
gennembrud, da svenske Ericsson bad om at få udviklet en telefoncentralsimulator. Det blev 
startskuddet til Mjølners kommercielle forretning.   

Arbejdskultur er noget, vi skaber sammen

Det er de færreste, der kan skrive 35-års jubilæum på sit CV, og det er nærliggende at spørge, Det er de færreste, der kan skrive 35-års jubilæum på sit CV, og det er nærliggende at spørge, 
hvad der har fastholdt Elmer gennem alle årene:    

- Mjølner er et fantastisk sted af være, hvor faglighed og det sociale går hånd i hånd. Vi har flere 
kollegaer, der er vendt tilbage, fordi de ikke har kunnet finde en så åben og imødekommende 
kultur andre steder. Det gør mig stolt, at jeg har været med til at skabe den succes, vi har haft – 
dels som forretning og dels som arbejdsplads, fastslår Elmer.     

Fredagsmorgenmøder, Lucia-optog, sommerfester, lakridspibespisning, personaleforening, 
hjemmebiograf og faglige guilds er alt sammen elementer, der definerer Mjølner. Elmer 
uddyber:  

- En kultur er ikke bundet op på specifikke personer, selvom vi har mange fantastiske - En kultur er ikke bundet op på specifikke personer, selvom vi har mange fantastiske 
kulturbærere. Kollegaer kommer og går, men fællesskabsfølelsen og den gode kultur bliver ført 
videre. Det er dejligt at se.  

Det var derfor også med ro i sindet, at Elmer takkede af ved udgangen af 2023. 

- Jeg vil følge med på afstand, men nu kan jeg godt stige af toget. Jeg har haft en spændende 
rejse, og jeg kan se, at Mjølners rejse fortsætter. Det er et rigtig godt tidspunkt at slutte, når det 
nu skal være – og det skal det jo på et tidspunkt. 
Mjølner er et godt sted og stadig på vej, understreger Elmer.   Mjølner er et godt sted og stadig på vej, understreger Elmer.   

E N  S T I F T E R  T A K K E R  A F  /  A A H U S  D E N  2 5 .  A P R I L  2 0 2 4  
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MJØLNER INFORMATICS

ÅRSREGNSKAB 1. JANUAR – 31. DECEMBER 2023 
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